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ROMÂNIA 

JUDEŢUL VASLUI 

PRIMĂRIA COMUNEI  STĂNILEŞTI 

737485 – Stănileşti, Judeţul Vaslui                                                                          
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Nr.    5520/31.07.2020 

PROCES-VERBAL 

 

 Încheiat în data de 31.07.2020, ora 14.00, la sediul Primariei comunei Stănileşti, 

judetul Vaslui, în cadrul şedinţei extraordinare a Consiliului Local al comunei Stanilesti,  

convocată în baza dispoziţiei Nr. 230/30.07.2020, a primarului comunei Stănileşti.  

 Din totalul de 15 consilieri locali, 15 sunt prezenţi.  

 În temeiul prevederilor art. 138 din O.U.G. Nr. 57/2019 privind Codul administrative, 

cu modificările şi completările ulterioare, conform cărora şedinţele consiliului local sunt 

publice, la şedinţă participă: domnul Gâfei Robert – sat Pogăneşti, comuna Stănileşti; Pr. 

Arhire Dorin, domnul Vârlan Costel, domnul Polei Sergiu - – sat Stănileşti; din partea 

publicaţiei “Vremea Nouă”, domnul Alexandru Croitoru.  

 Secretarul general al comunei Stănileşti, Şălaru Mihaela, pune la dispoziţia domnilor 

consilieri locali procesul verbal al şedinţei ordinare din data de 29.06.2020. Cu 15 voturi 

„pentru”, nici un vot „impotriva” şi nici o „abţinere”, procesul verbal al şedinţei este aprobat.  

 Domnul consilier local Antohi Ionel, în calitate de preşedinte al şedinţei, dă citire 

punctelor înscrise pe ordinea de zi a şedinţei:  

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii Contractului de Concesiune 

înregistrat la Primăria comunei Stănileşti, judeţul Vaslui, cu Nr. 2666/20.07.2005 – 

C.M.I. Dr. Vasilăţeanu Marian, până la data semnării procesului verbal de                    

predare-primire a spaţiului concesionat prin H.C.L. Nr. 13/27.05.2020 .  

 Comisia de specialitate:  Comisia juridică şi de disciplină, dezvoltare urbanistică şi 

amenajarea teritoriului, administrarea domeniului public şi privat de interes local.  

 Comisia pentru programe de dezvoltare, economico-sociale, buget-finanţe, 

agricultură, protecţia mediului, servicii şi comerţ. 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea investiţiei şi a indicatorilor tehnico-economici la 

obiectivul de investiţii “Împrejmuire teren sport, Şcoala Gimnazială Nr. 1, sat 

Stănileşti, comuna Stănileşti, judeţul Vaslui”.  

 Comisia juridică şi de disciplină, dezvoltare urbanistică şi amenajarea teritoriului, 

administrarea domeniului public şi privat de interes local.  

 Comisia pentru programe de dezvoltare, economico-sociale, buget-finanţe, 

agricultură, protecţia mediului, servicii şi comerţ. 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea investiţiei şi a indicatorilor tehnico-economici la 

obiectivul de investiţii “Împrejmuire teren aferent Şcolii Generale Budu Cantemir 

comuna Stănileşti, judeţul Vaslui”.  

 Comisia juridică şi de disciplină, dezvoltare urbanistică şi amenajarea teritoriului, 

administrarea domeniului public şi privat de interes local.  
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 Comisia pentru programe de dezvoltare, economico-sociale, buget-finanţe, 

agricultură, protecţia mediului, servicii şi comerţ. 

4.  Proiect de hotărâre privind rectificarea a V-a, a bugetului local al comunei Stănileşti, 

judeţul Vaslui, pentru anul 2020, luna iulie 2020.  

 Comisia de specialitate: Comisia pentru programe de dezvoltare, economico-sociale, 

buget-finanţe, agricultură, protecţia mediului, servicii şi comerţ. 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea scutirii de la plata majorărilor de întârziere 

aferente obligaţiilor bugetare constând în impozite şi taxe locale datorate bugetului 

local de către persoanele fizice care au calitatea de contribuabili ai bugetului local al 

comunei Stănileşti.  

 Comisia de specialitate: Comisia pentru programe de dezvoltare, economico-sociale, 

buget-finanţe, agricultură, protecţia mediului, servicii şi comerţ. 

1. Secretar Şălaru Mihaela: Vă rog să supuneţi la vot ordinea de zi.  

2. Dl. consilier local Antohi Ionel: Dacă mai solicitaţi să introducem altceva pe ordinea de 

zi...  

3. Dl. viceprimar Tofam Costică: Aş vrea eu să adaug ceva. Nu ştiam, domnule primar, că 

v-aţi chemat şi susţinători. Că dacă ne înştiinţaţi, ne aduceam şi noi susţinătorii noştri. 

Domnule preşedinte, care dintre punctele de pe ordinea de zi face obiectul urgenţei şedinţei 

de astăzi? Că am înţeles..de fapt, aşa şi este, o şedinţă de urgenţă.. 

4. Dl. primar Zaharia Liviu: De îndată.... 

5. Dl. viceprimar Tofan Costică: De îndată sau de urgenţă, e tot pe acolo, pe aproape.  

6. Secretar Şălaru Mihaela: Da. Şedinţa de îndată se convoacă pentru probleme care 

necesită soluţionare urgentă.  

7. Dl. viceprimar Tofan Costică: Deci numai urgent. Şi care este proiectul care face 

obiectul urgenţei de astăzi? 

8. Dl. primar Zaharia Liviu: E urgenţă deoarece a fost convocată şi într-o şedinţă marţea 

trecută şi nu v-aţi prezentat domnule viceprimar, cu o parte din consilieri. Tocmai de aia 

trebuie să aprobăm aceste investiţii, pentru dezvoltarea comunităţii.  

9. Dl. viceprimar Tofan Costică: Deci neprezentarea unui consilier local la o şedinţă nu 

înseamnă că trebuie să fim convocaţi în şedinţă de urgenţă. Deci nu mi-aţi explicat domnule 

primar care este obiectul urgenţei de astăzi. 

10. Dl. primar Zaharia Liviu: V-am răspuns. Altceva dacă doriţi să întrebaţi.  

11. Dl. viceprimar Tofan Costică: Da, deci altă întrebare, nu? Ca totuşi să facă obiectul 

urgenţei şedinţa de astăzi, aş veni cu un proiect de hotărâre. În nenumărate şedinţe tot am 

ridicat anumite probleme şi tot am spus de atâtea ori. Am spus că în comună trebuie apă, nu 

aţi luat măsuri, dei la momentul actual comuna nu are apă. Şi am insistat pentru construirea 

unui puţ, dar nu s-a făcut. Toalete incluse la şcolil pentru care Consiliul Judeţean şi Guvernul 

a dat bani de atâtea ori, nu aţi făcut nimic. Şi aş mai adăuga şi face obiectul proiectului de 

hotărâre pe care noi astăzi îl propunem, cu grupul de consilieri care solicităm să punem pe 

ordinea de zi, este achiziţionarea unui microbuz şcolar nou. O să înceapă noul an şcolar şi nu 

repede, copii o să sară pe terenul de fotbal, dacă nu vom avea cu ce să îi aducem. Deci noi 

trebuie să aducem copii mai întâi la terenul de fotbal pe care l-aţi propus dumneavoastră ca 

proiect să îl împrejmuiţi astăzi. Noi nu avem cu ce aduce aceşti copii. Şi de asta solicit ca să 
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punem pe ordinea de zi achiziţionarea unui microbuz şcolar nou. Deci noi am avut prins în 

buget microbuz şcolar second –hand. Dar, cu proiectul de hotărâre iniţiat astăzi... 

12. Dl. primar Zaharia Liviu: Tot dumneavoastră aţi avut ideea… 

13. Dl. viceprimar Tofan Costică: Îmi daţi voie, domnule primar? Deci cu proiectul de 

hotărâre iniţiat de un grup de consilieri, o să se supună la vot, dacă o să vrea domnul 

preşedinte şi dacă sunt de acord domnii consilieri, ca să punem pe ordinea de zi. 

14. Dl. consilier local Antohi Ionel: Sunteţi de acord? 

15. Dl. viceprimar Tofan Costică: Se numeşte “Proiect de hotărâre privind aprobarea 

achiziţionării, din bugetul local al comunei Stănileşti, a unui microbuz şcolar nou cu 

capacitate 28+2 locuri, necesar transportul elevilor din unităţile de învăţământ preuniversitar 

de pe raza U.A.T. Comuna Stănileşti, care vor funcţiona începând cu anul şcolar                          

2020 – 2021”.  

16. Dl. consilier local Antohi Ionel: Sunteţi de acord să introducem pe ordinea de zi 

proiectul privind achiziţionarea unui microbuz şcolar ? Vreţi să mai intervină cineva? 

Interveniţi, domnule Axinte. 

17. Dl. primar Zaharia Liviu: Ar trebui să îi răspund domnului viceprimar, îmi daţi 

voie...vine cu acuze foarte grave.. 

18. Dl. viceprimar Tofan Costică: Dar nu sunt foarte grave. 

19. Dl. primar Zaharia Liviu: Ba da….că nu există apă....Vă întreb domnule viceprimar, de 

câţi ani sunteţi viceprimar la comuna Stănileşti? Răspundeţi… 

20. Dl. viceprimar Tofan Costică: Eu vă răspund, dar puneţi întrebarea.  

21. Dl. primar Zaharia Liviu: Cine ar fi trebuit să se ocupe de treburile acestea gospodăreşti 

ale comunei? 

22. Dl. viceprimar Tofan Costică: Păi întocmai, că am făcut 5 puţuri. Iar de când 

dumneavoastră v-am adus la cunoştinţă..câte? 

23. Dl. primar Zaharia Liviu: Deci nu aruncaţi cu vorbe. Nu cred că aţi făcut 

dumneavoastră 5 puţuri. A fost alt primar care le-a făcut. Nu am văzut nici un proiect iniţiat 

de dumneavoastră la comuna Stănileşti.  

24. Dl. viceprimar Tofan Costică: Nu arunc. Îmi pare foarte rău că nu înţelegeţi. În                     

2015-2016, într-un singur an, cât am fost interimar eu, la iniţiativa mea, am construit 2 puţuri.  

25. Dl. primar Zaharia Liviu: Erau proiecte făcute de fostul primar… 

26. Dl. viceprimar Tofan Costică: Este arhiva unităţii în primărie şi vă rog să aducă 

proiectele, de cine au fost iniţiate.  

27. Dl. primar Zaharia Liviu: Am înţeles. Nu trebuia să vă ocupaţi de organizarea acestor 

puţuri, de funcţionarea lor, în această perioadă, domnule viceprimar? 

28. Dl. viceprimar Tofan Costică: Exact. V-am adus la cunoştinţă domnule primar! 

29. Dl. primar Zaharia Liviu: Dacă nu aţi fi avut alte preocupări v-aţi fi ocupat de treburile 

astea. 

30. Dl. viceprimar Tofan Costică: Tocmai, v-am adus la cunoştinţă în nenumărate rânduri 

că, comuna nu are apă! 

31. Dl. primar Zaharia Liviu: Nu viceleprimar dă ordine primarului! 

32. Dl. viceprimar Tofan Costică: Eu v-am adus la cunoştinţă prin nenumărate referate. Nu 

am dat comandă. prin referate! 

33. Dl. primar Zaharia Liviu: Dumneavoastră v-aţi învăţat să daţi ordin primarului.  
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34. Dl. consilier local Artene Irimia: Domnule, asistăm la discuţii care pot avea loc în 

birourile celor 2 amfitrioni şi gata.  

35. Dl. consilier local Antohi Ionel: Domnule Axinte, voiaţi să spuneţi ceva.  

36. Dl. consilier local Axinte Paul Dan: De ce este nevoie de alt proiect de hotărâre dacă 

este deja prin în buget? A fost prin deja în buget. Chiar eu am ridicat problema asta. Dacă 

verificaţi procesul verbal de şedinţă din urmă o să vedeţi că aşa este. Şi acolo aşa scrie, scrie 

exact.  

37. Secretar Şălaru Mihaela: Domnule Axinte, îmi permiteţi? Nu scrie.  

38. Dl. consilier local Axinte Paul Dan: Nu ne mai trebuie un nou proiect de hotărâre. O 

dată ce a fost votat, nu mai trebuie.  

39. Dl. viceprimar Tofan Costică: Domnule Axinte, vă rog să nu ne contraziceţi. Chemăm 

pe doamna de la achiziţii şi vedeţi că în buget este prins “microbuz second - hand”. Nu 

suntem în câmp! Avem funcţionari publici care răspunde anumite lucruri!  

40. Dl. primar Zaharia Liviu: Domnule preşedinte, să se inscrie la cuvânt! Nu vorbim ca la 

stână aici! Deci la propunerea domnului viceprimar s-a prins microbuz second-hand. Că aşa 

ai sugerat dumneata. Acuma ... 

41. Dl. viceprimar Tofan Costică: Aţi auzit domnule Axinte? Deci, cum e acum? Hai, 

contraziceţi-vă.  

42. Dl. primar Zaharia Liviu: Domnul Axinte a propus microbuz şcolar nou, dumneata ai 

spus, că dacă nu sunt bani de ajuns, să luăm second-hand.  

43. Dl. viceprimar Tofan Costică: Nu s-a luat nici nou, nici second-hand! 

44. Dl. consilier local Antohi Ionel: Doamna secretar, să ne lămurească.  

45. Secretar Şălaru Mihaela: Domnule Axinte, daţi-mi voie să vă justific necesitatea unui 

alt proiect de hotărâre.  

46. Dl. consilier local Axinte Paul Dan: Dacă este în lista de achiziţii doamnă…de ce ne 

mai trebuie hotărâre? 

47. Secretar Şălaru Mihaela: Nu este aleatoriu. Prin H.C.L. Nr. 16 din luna iunie, a fost 

modificat planul de achiziţii aprobat iniţial în luna decembrie 2019, pentru anul 2020. Urmare 

a modificării respectivului plan de achiziţii, la una dintre poziţiile din anexa cu lista de 

investiţii, se regăseşte articolul “achiziţionare microbuz şcolar second-hand”, fiind atribuită o 

sumă undeva la 200.000 lei. Respectivul plan de achiziţii aprobat, a fost actualizat ca urmare 

a rectificării a IV-a a bugetului local pe anul 2020. În condiţiile în care, oricare dintre 

dumneavoastră, sau domnul primar în calitate de iniţiator sau chiar cetăţeni ai comunei 

Stănileşti – pentru că au drept de iniţiativă cetăţenească, doresc să modifice unul dintre actele 

normative care care a fost adoptat de către Consiliul Local, acest lucru nu se poate face decât 

printr-o altă hotărâre de Consiliu Local. Adică nu putem lua o investiţie – microbuzul şcolar 

second hand – şi ulterior să transformăm acea investiţie într-o achiziţie cu alt titlu. Pentru că, 

va veni Curtea de Conturi şi alte instituţii cu atribuţii de control asupra documentelor noastre 

şi atunci colega de la achiziţii se va găsi în postura de a justifica faptul că a făcut o achiziţie 

care nu este în conformitate nici cu cadrul legal, nici cu ceea ce a decis Consiliul Local şi 

nimeni nu îşi va asuma responsabilitatea pentru acest fapt. Pentru că pe aceste documente 

semnează colega mea de la achiziţii publice. Pentru investiţia respectivă au fost atribuite                      

200 – 250 mii… 
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48. Dl. primar Zaharia Liviu: Doamna secretar este vorba despre 150.000 lei, care a venit 

la propunerea domnului viceprimar, ca să cumpărăm microbuz şcolar second-hand. Suma 

respectivă se poate folosi doar dacă vrem să facem o achiziţie prin leasing, da? Şi modificăm 

şi planul de achiziţii, dacă Consiliul Local doreşte, bineînţeles acest lucru.  

49. Secretar Şălaru Mihaela: De ce prin leasing, domnule primar? Şă dacă îmi permiteţi o 

completare. Faptul că domnul viceprimar a făcut o propunere, daţi-mi voie să vă contrazic – 

asta nu înseamnă că trebuia luată ca atare. Şi vă aduc la cunoştinţă, că anterior intrării în 

şedinţa de Consiliu Local în care s-a aprobat pentru actualizarea planului anual de achiziţii 

publice, a existat un proiect de hotărâre al cărui iniţiator aţi fost dumneavoastră şi pe care 

dumneavoastră aţi semnat de bunăvoie. Nu domnul viceprimar a fost iniţiatorul de proiect 

pentru microbuzul second-hand.  

50. Dl. Zaharia Liviu: Microbuzul nu era luat în calcul, dar domnul viceprimar a adus acest 

amendament.  

51. Secretar Şălaru Mihaela: Cum să nu fie luat? Domnule primr, aţi semnat înainte de a 

intra în şedinţa de consiliu.  

52. Dl. primar Zaharia Liviu: Am înţeles doamna secretar, am înţeles. Sunteţi secretara 

viceluiprimar. Înţelegem noi.... 

53. Dl. viceprimar Tofan Costică: Doamna secretar v-a exeplicat pe partea juridică.  

54. Dl. primar Zaharia Liviu: Am înţeles, doamna secretar e secretara dumneavoastră. 

55. Dl. viceprimar Tofan Costică: Domnule primar, mai ascultaţi. Deci nu aveţi numai 

dumneavoastră dreptate. Daţi-mi voie să vorbesc şi eu. Când iau cuvântul, dumneata nu îmi 

dai voie să vorbesc.  

56. Dl. primar Zaharia Liviu: Există preşedinte de şedinţă.  

57. Dl. viceprimar Tofan Costică: Există, dar dumneavoastră mă întrerupeţi.  

58. Dl. consilier local Antohi Ionel: Da, domnul Drăghici, aveţi cuvântul.  

59. Dl. consilier local Drăghici Ioan: Doamna secretar, o întrebare la dumneavoastră. 

Dumneavoastră din câte ştim noi, răspundeţi de corectitudinea lucrurilor... 

60. Secretar Şălaru Mihaela: De legalitate răspund, pentru că unele lucruri nu mi se par nici 

mie corecte câteodată.  

61. Dl. consilier local Drăghici Ioan: Păi atunci cum e asta cu proiectul? 

62. Secretar Şălaru Mihaela: Domnule Drăghici, dar nu este nimic ilegal.  

63. Dl. consilier local Drăghici Ioan: Ce se întâmplă acum aici e exact ca la spartul târgului. 

Cum e asta, dacă este o hotărâre mai face una... 

64. Secretar Şălaru Mihaela: Domnule Drăghici, faptul că pe o anexă la o hotărâre a 

consiliului local, a fost trecut un obiectiv de investiţii “microbuz second-hand” nu înseamnă 

că este o ilegalitate, ci faptul că, la data respectivă domnul primar a propus, sau a aprobat…. 

65. Dl. consilier local Drăghici Ioan:  Şă dacă era ilegal de ce s-a mai aprobat? 

66. Secretar Şălaru Mihaela: Nu a spus nimeni că este ilegal să se achiziţioneze un 

microbuz şcolar second-hand. Pur şi simplu se doreşte modificarea uni articol.  

67. Dl. viceprimar Tofan Costică: Domnule Drăghici, ca să vă răspund şi dumneavoastră la 

întrebarea pe care aţi pus-o. Deci eu nu am cerit nimic rău, nimic ilegal, nimic împotriva 

acestei comunităţi.  

68. Dl. consilier local Drăghici Ioan: Dar până acum de ce nu ai cerut domnule? De ce 

acum.. 
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69. Dl. viceprimar Tofan Costică: Deci eu am cerut o schimbare. Era legal şi microbuzul 

second-hand, este legal şi microbuzul nou. Dumneavoastră vă stă în putinţă să alegeţi, ori 

nou, ori vechi. Eu nu am făcut nimic scandalos. Este o iniţiativă a 5 consilieri. Atât. Noi 

vorbim despre nevoile comunităţii. Dacă nu doriţi microbuz nou…nu luăm. Dar nu faceţi 

scandal.  

70. Dl. consilier local Antohi Ionel: Ca să terminăm cu discuţiile acestea, o să supunem la 

vot proiectul de hotărâre.  

71. Dl. consilier local Axinte Paul Dan: Păi şi e legal? Nu trebuia să vină doamna de la 

achiziţii, cu o ofertă, cu un preţ... 

72. Secretar Şălaru Mihaela: Domnule Axinte, asta se poate face în urma consultării 

catalogului de pe S.E.A.P. Şi catalogul se consultă pe baza unui act prin care s-a încuviinţat 

achiziţia.  

73. Dl. consilier local Antohi Ionel: Doamna secretară, este legal? Întruneşte condiţiile de 

legalitate să supunem la vot acest proiect de hotărâre? 

74. Secretar Şălaru Mihaela: Suplimentarea unui punct pe ordinea de zi se face la iniţiativa 

primarului, a consilierilor locali – o treime din consiliul local, sau din iniţiativă cetăţenească. 

Se aprobă cu majoritate simplă, conform art. 134, alin. (8) din O.G. Nr. 57/2019 privind 

Codul administativ. Este legal. Există o expunere de motive, există proiect de hotărâre, a fost 

înregistrat la primărie.  

75. Dl. consilier local Antohi Ionel: Deci acest proiect poate fi inclus pe ordinea de zi, dacă 

domnii consilieri doresc.  

76. Secretar Şălaru Mihaela: Se supune la vot.  

77. Dl. primar Zaharia Liviu: Domnule Antohi nu mai întrebaţi, că proiectul de hotărâre 

este făcut de doamna secretară pentru domnul viceprimar.  

78. Secretar Şălaru Mihaela: Nu, domnule primar, aşa prevede legea. Şi proiectele de 

hotărâre ale dumneavoastră, tot eu le fac. Nu-mi aduc aminte să fi făcut dumneavoastră vreo 

hârtie.  

79. Dl. primar Zaharia Liviu: Ăsta e făcut cu şustă, puteaţi să mă informaţi.  

80. Secretar Şălaru Mihaela: Domnule primar, despre ce vă informez, dumneavoastră nu 

luaţi la cunoştinţă. De asta se numeşte “suplimentare”.  

81. Dl. consilier local Antohi Ionel: Supunem la vot suplimentarea cu acest punct. Cine este 

“pentru”? 

82. Dl. primar Zaharia Liviu: Dacă se aprobă proiectul acesta cu achiziţia unui microbuz, 

trebuie văzut cum se face, cu suma integrală sau în leasing. 

83. Secretar Şălaru Mihaela: Să se finalizeze aprobarea.  

84.  Dl. consilier local Antohi Ionel: Supunem la vot, domnul primar.  

 Cu 8 voturi “pentru” – consilieri locali Huzum Sebastian, Pîndaru Costel, Balan 

Claudiu, Dobă Cipiran, Tofan Costică, Sandu Costică, Ciobanu Ion, Antohi Ionel, 2 voturi 

“împotrivă” – consilieri locali Chiriţoiu Viorel, Drăghici Ioan şi 5 “abţineri” – consilieri 

locali Mitrofan Teodor, Creşur Dorin, Artene Irimia, Axinte Paul Dan, Bejan Vasilache, 

suplimentarea ordinii de zi cu proiectul de hotărâre privind aprobarea achiziţionării, din 

bugetul local al comunei Stănileşti, a unui microbuz şcolar nou cu capacitate 28+2 locuri, 

necesar transportul elevilor din unităţile de învăţământ preuniversitar de pe raza U.A.T. 

Comuna Stănileşti, care vor funcţiona începând cu anul şcolar 2020 – 2021”, este aprobată. 
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 Se supune la vot ordinea de zi: cu 14 voturi „pentru” şi o “abţinere” – domnul 

consilier Artene Irimia, ordinea de zi este aprobată. 

1. Dl. consilier local Artene Irimia: Mă abţin şi am şi o intervenţie de făcut. Îmi daţi voie să 

motivez de ce mă abţin. Punctul 2 de pe ordinea de zi – care nu este o necesitate în momentul 

de faţă – împrejmuirea terenului de sport. Mai întâi să aducem copii, dar să vedeţi că şi 

microbuzul dacă îl aducem, va sta pe dreapta, pentru că, oficial nu este – dar se propune 

deocamdată ca, cursurile să se desfăşoare în activitate hibrid, jumătate din elevi acasă online, 

jumătate la şcoală. Online pentru copiii de la Voloseni, pentru copii de la Budu, pentru cei de 

la Chersăcosu, Pogăneşti – majoritatea nu au mijloacele necesare să acceseze acea materie 

care le trebuie la şcoală şi noi ne chinuim să împrejmuim cu gard terenul de sport, 

împrejmuim cu gard şcoala de la Budu care nu are copii. Eu vă propun să luăm tablete pentru 

acei copii care nu au acces la mijloacele electronice pentru a-şi însuşi materia. Chestiunea 

este asta, motivez că mă abţin faţă de cele 2 puncte de pe ordinea de zi. Şi al trelea punct 

pentru care m-am abţinut este punctul 5, pentru că sunt unii abonaţi la scutiri de taxe şi 

impozite. Cred că dacă o să căutăm lista din primărie îi vom găsi pe aceeaşi care, în 

permanenţă ei sunt scutiţi de majorarea penalităţilor. Dar stringent este achiziţionarea acelor 

tablete pentru copii, pentru că eu mergând la Voloseni şi întrebând copiii cum au învăţat i ce 

au făcut, mi-au răspuns “noi ne-am jucat toată ziua”, pentru că nu au nici conexiune la 

internet, nici mijloacele necesare. Aşa că, aşa poate fi ajutată comunitatea. Haideţi să facem 

întâi necesarul necesarului pentru şcoală şi urgenţa, care sunt: grupurile sanitare pentru a 

proteja copii de microbi şi de infecţii, de contaminări şi toate astea. După aceea să 

împrejmuim, dar numai după ce le luam nu selectiv şi pe sprânceană, ci exact prioritatea care 

trebuie făcută.  

2. Dl. primar Zaharia Liviu: Înainte de a începe aş vrea să fac o completare la ceea ce  a 

spus domnul consilier Artene. Într-adevăr, aşa este, a punctat foarte bine cu tabletele pentru 

copii. În viitorul apropiat o să fim nevoiţi prin hotărâre de Guvern să facem asta. Dacă noi 

vrem să o luăm înainte...e lăudabil.  

3. Dl. consilier local Artene Irimia: Scuze, s-au anunţat 25.000 tablete. Scurt! 

4. Dl. primar Zaharia Liviu: Da, deocamdată noi nu am primit nimic în sensul ăsta. Că le 

luăm noi, că le vor lua de la Guvern. În legătură cu toaletele, vis-a-vis de toaletele incluse de 

la şcoala Pogăneşti, trebuie să vă răspund...unii au spus că s-a făcut nimic.  

5. Dl. consilier Artene Irimia: Nu scoateţi din context. Nu vorbiţi cu mască, vorbiţi fără 

mască.  

6. Dl. primar Zaharia Liviu: Domnule preşedinte, ce faceţi? Îi apăraţi numai pe alţii? Deci, 

avem făcut studiul de fezabilitate şi avem inclusiv avizul celor de I.S.U. La şcoala de la 

Stănileşti, s-a depus documentaţia la I.S.U., dar mai trebuie făcute nişte modificări, datorită 

faptului că sunt două corpuri de clădire foarte apropiate una de alta. Conform standardelor 

I.S.U. trebuie să luăm nişte măsuri acolo. Ori intervenim asupra structurii clădirilor, ori 

construim un zid de protecţie între ele. Am discutat cu proiectantul să luăm măsura construirii 

unui zid de protecţie între cele două clădiri pentru a primi avizul I.S.U. Deci suntem ]n grafic. 

Acum trec la ordinea de zid. O să fiu foarte scuccint.  

5. Dl. consilier local Artene Irimia: Facem ziduri, facem şi garduri...Domnule primar, 

revenind la toaleta de la Stănileşti, erau atât de avansate studiile, încât era gata să se vadă 

şi...tronul din... 
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6. Dl. primar Zaharia Liviu: Domnule consilier, haideţi să vorbim organizat. Trecem la 

primul punct pe ordinea de Zi “Proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii Contractului 

de Concesiune înregistrat la Primăria comunei Stănileşti, judeţul Vaslui, cu                                   

Nr. 2666/20.07.2005 – C.M.I. Dr. Vasilăţeanu Marian, până la data semnării procesului 

verbal de predare-primire a spaţiului concesionat prin H.C.L. Nr. 13/27.05.2020.”  

 Acest proiect a fost  iniţiat la cererea domnului doctor Vasilăţeanu, care anual îşi 

reînnoieşte avizul eliberat de Ministerul Sănătăţii şi Colegiul Medicilor şi expiră contractul 

expiră chiar astăzi. Neaparat trebuie să fie prelungit, începând cu data de 01 ale lunii august. 

Dacă mai este altceva, vă rog să întrebaţi. Dacă nu, trecem la discuţii pe marginea acestui 

proiect.  

7. Dl. consilier local Artena Irimia: Pentru sănătatea populaţiei, fără discuţii. Trebuie să 

continuie cu contractul pe care îl are. Scurt.  

8. Dl. consilier local Antohi Ionel: Durata? 1 an sau până la data la care se mută la Centru? 

9. Dl. primar Zaharia Liviu: 1 an, pentru că el anual îşi înnoieşte avizul.  

10. Secretar Şălaru Mihaela: Nu este pe un an. Este pe perioada valabilităţii avizului. 

Momentan, dumnealui are avizul până la data de 01.03.2021.  

11. Dl. primar Zaharia Liviu: Până pe 01 martie. Da, aşa este.  

12. Dl. consilier local Antohi Ionel: O întrebare, chiria rămânâne la aceeaşi valoare, da? 

13. Secretar Şălaru Mihaela: Nu s-a umblat deloc la valoarea chiriei. 

14. Dl. consilier local Chiriţoiu Viorel: Chiria este aceea evaluată în şedinţa trecută sau 

când s-a aprobat închirierea spaţiilor. Dar eu am propus atunci să plătească şi spaţiul de 

aşteptare sau ce spaţiu au ei acolo.  

15. Secretar Şălaru Mihaela: Dacă îmi permiteţi, vă răspund eu. Este vorba despre spaţiul 

actual domnule consilier. Aţi fi ştiut dacă citeaţi proiectul de hotărâre. Este spaţiul actual, la 

care se plăteşte concesiune inclusiv pe spaţiile de aşteptare. S-a plătit şi impozit pe clădire.  

 Întrucât nu mai există discuţii cu privire la acest punct, se trece la votarea proiectului 

de hotărâre. Cu 15 voturi “pentru”, nici un vot “împotrivă” şi nici o “abţinere”, proiectul de  

hotărâre privind  aprobarea prelungirii Contractului de Concesiune înregistrat la 

Primăria comunei Stănileşti, judeţul Vaslui, cu Nr. 2666/20.07.2005 – C.M.I. Dr. 

Vasilăţeanu Marian, până la data semnării procesului verbal de predare-primire a 

spaţiului concesionat prin H.C.L.  Nr. 13/27.05.2020.”, este aprobat.  

 Se trece la discutarea următorului punct înscris pe ordinea de zi.  

 2. Proiect de hotărâre privind aprobarea investiţiei şi a indicatorilor tehnico-economici la 

obiectivul de investiţii “Împrejmuire teren sport, Şcoala Gimnazială Nr. 1, sat 

Stănileşti, comuna Stănileşti, judeţul Vaslui”.  

 Domnul primar Zaharia Liviu, dă citire raportului de aprobare la proiectele de 

hotărâre, raportului de specialitate şi a documentelor anexate.  

1. Dl. primar Zaharia Liviu: Este ataşat raportul de specialitate al compartimentului 

urbanism, avizul comisiei. Aş vrea aici să mai adug nişte specificări. De-a lungul timpului, la 

Şcoala Stănileşti, deoarece există un teren de sport cu bitum asfaltat, am reuşit şi l-am reparat 

în decusrul anului trecut. Ştiţi foarte bine că la nivel de comună nu există un alt teren de 

sport. Copii cei mici şi cei mai desfăşoară activităţile sportive pe aces teren. Am convenit cu 

doamna director de la şcoala Stănileşti, ca să executăm acest gard împrejmuitor cu acces din 

exterior, pentru ca în timp ce nu este activitate la şcoală, să aibă acces din exterior. Partea din 
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interior, porţile şi curtea să fie închise, pentru a nu mai ne lovi de foarte multe probleme, sau 

plângeri la poliţie. Am avut chiar cereri din partea copiilor din sat, copii mari, un grup de 15 

copii, au venit la mine şi au insistat să intervin la doamna director să îi lase să desfăşoare 

activităţi sportive acoo. Tocmai de aceea, doamna director a venit cu această solicitare. 

Rămâne la latitudinea dumneavoastră dacă aprobaţi acest obiectiv de investiţii sau nu. Dacă 

are cineva ceva de întrebat sau completat? 

2. Secretar Şălaru Mihaela: În momentul în care am redactat proiectul de hotărâre am 

observat o inadvertenţă. Colegul meu de la urbanism a motivat iniţierea proiectului de 

hotărâre în referatul pe care l-a întocmit, printr-o adresă comunicată de către Şcoala 

Stănileşti. De ce adresa Şcolii Stănileşti este datată pe 4 martie, iar la primăria Stănileşti a 

ajuns să fie înregistrată pe data de 23 iunie? Datată cu diferenţă de 3 luni şi jumătate? 

3. Dl. primar Zaharia Liviu: Doamna secretar, la mine nu a ajuns. A fost o …să spunem un 

vid, undeva s-a rătăcit adresa de la şcoală şi am rugat şcoala să revină cu adresa respectivă, 

da? 

4. Secretar Şălaru Mihaela: Da, am înţeles.  

5. Dl. primar Zaharia Liviu: Mulţumesc că sunteţi în sprijinul nostru.  

6. Dl. consilier local Artene Irimia: Scrie revenire pe adresă, doamna secretar? Scrie 

“revenire din data de..”? 

7. Secretar Şălaru Mihaela: Nu, domnule consilier.  

8. Dl. primar Zaharia Liviu: Este aceeaşi adresă, ei aveau număr de înregistrare de la ei. 

9. Dl. consilier local Artene Irimia: Nu, domnule primar. Chestiunea este foarte clară. În 

momentul în care revii cu o adresă, revii cu adresă. Nu altfel… 

10. Dl. primar Zaharia Liviu: Domnule Artene, adresa există fizic, este făcută, este un 

obiectiv necesa, deoarece cred că şi dumneavoastră aţi mai fost plecat din comună şi aţi văzut 

la alte comune, alte sate, terenuri de sport împrejmuite de genul acesta şi cred că v-au plăcut. 

De aceea consider că este nevoie să facem această învestiţie.  

11. Dl. consilier locar Artene Irimia: Înainte de a mă plimba să văd terenul de sport, eu am 

văzut satele comunelor respective foarte frumos amenajate. Deci dacă la pe la noi trece               

D.N. 24 A, pe marginea şoselei, ce să vă spun..e junglă. Asta, în primul rând. După aceea, 

dacă o să mergeţi să vedeţi, pomi fructiferi pe margine, îmbunătăţiri forestiere, amenajare, 

rigole, tot ce trebuie unei localităţi din anul 2020. Şi pe urmă terenul de sport ca să îngrădim 

câţiva copii acolo care se joacă cu mingea. Eu sunt de acord că mişcarea este nemaipomenită, 

este capitală pentru un om care se respectă. Dar, nu îngrădim mişcarea. Sau dacă o îngrădim, 

o îngrădim după ce satisfacem alte libertăţi pe care le are omul. Şcoala este un spaţiu cu acces 

limitat, domnule primar. De ce nu faceţi un teren de sport la vale, la baza veche a comunei? 

Spuneţi că nu este alt loc. Este! De ce nu se recepţionează baza sportivă care este construită 

de 10 ani mai întâi? De ce nu intervenim acolo ? De ce nu facem la vale, unde este gazon 

natural. De-a lungul timpului acolo a jucat echipa de fotbal. De ce nu stabilim anumite 

priorităţi care nu sunt necesare doar pentru un grup restrâns, ci, pentru majoritatea cetăţenilor 

comunei şi a satelor noastre.  

12. Dl. primar Zaharia Liviu: Când terminaţi, domnule consilier.. 

13. Dl. consilier Artene Irimia: Da, o să mă opresc. Staţi puţin. După care, sunt, aşa cum am 

spus, alte priorităţi. De ce nu ne străduim noi ca parte din apa noastră să devină potabilă? Un 

însetat care trece prin comuna asta, nu are de unde să bea o cană cu apă aşa cum trebuie. Sunt 
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comune...ce mi-aş dori şi esă fie aşa. Dar sunt şi primari. Sunt şi cetăţeni cu iniţiativă şi 

primari care vor să facă şi au priorităţile stabilite în aşa fel încât să beneficieze majoritatea 

cetăţenilor comunei. Eu nu spun că nu este bun asfaltul, aşa cum e el, o prispă mai lată - este 

extraordinar de bun, chiar dacă este – aşa cum spunea un coleg din consiliu – domnule, dacă 

se întâlneşte o maşină cu o bicicletă, biciclistul trebuie să se dea jos, ori îl ia curentul, ori îl ia 

oglinda – chestiunea este că, orice investiţie facem, să facem în aşa fel încât să fie de durată şi 

bun. Am spus şi repet. Cele două puncte de pe ordinea de zi, vă propun să fie scoase.  

14. Dl. primar Zaharia Liviu: Nu puteţi să le scoateţi dumneavoastră.  

15. Dl. viceprimar Tofan Costică: Nu ştiu ce ar mai putea fi de spus, după cele spuse de 

domnul Artene. A punctat foarte bine. Şi dumnealui ştie cel mai bine, după o vastă experienţă 

în domeniul învăţământului, probabil ştie foarte bine ce trebuie la şcoli. Nu zic că nu este 

binevenită investiţia. Orice investiţie de pe raza comunei este binevenită. Dar, mai întâi, să 

luăm în consideraţie cele urgente. Noi nu avem apă în şcoli, nu avem toalete în şcoală, dar 

facem împrejmuiri.  

16. Dl. consilier local Chiriţoiu Viorel: Aş invita pe domnii consilieri, cu argumentele cu 

care au venit, să mergem la Lunca Banului, să vadă un teren de sport exact cum apare. Şi 

atunci, o să îşi dea seama de necesitatea finanţării acestui proiect. Şi apropo la ce a spus 

domnul Artene, eu zic că suntem una dintre comunele care avem cele mai multe fântâni, că 

dacă mergi de la izvoare şi până în partea cealaltă, are un om de unde să bea apă.  

17. Dl. consilier local Artene Irimia: Ai făcut analiza apelor din fântâni? 

18. Dl. consilier local Chiriţoiu Viorel: Da.  

19. Dl. consilier local Artene Irimia: Şi sunt bune toate? 

20. Dl. consilier local Chiriţoiu Viorel: Da.  

21. Dl. consilier local Artene Irimia: Nici una nu este bună. De ce vorbeşti… 

22. Dl. consilier  local Huzum Sebastian: Să facem mai întâi un teren de sport cum trebuie 

pentru copii şi după aceea să îl împrejmuim. Să amenajăm terenul.  

23. Dl. primar Zaharia Liviu: Dar terenul e amenjat domnule consilier. Numai că 

dumneavoastră nu ştiţi, că staţi la Iaşi.  

24. Dl. consilier  local Huzum Sebastian: Nu aşa arată un teren de sport, domnule primar. 

Eu ştiu cum arată. Pot veni cu fotografii şi vă arăt şi dumneavoastră.  

25. Dl. primar Zaharia Liviu: Ne raportăm la ce avem. Domnul consilier Artene a venit cu 

diverse propuneri. Dar să ştiţi că, îmi aduc aminte că orice proiect de hotărâre a fost de-a 

lungul timpului făcut, niciodată nu avrut. Cu asfaltatul nu a fost de acord, cu gazul nu…nimic 

nu e bun. Deci, haideţi să facem ceva ca comuna noastră să fie frumoasă, dar dânşii să nu fie 

de acord. Adică să facă primarul cumva. Ca pe timpul lui Ceauşescu ar fi mai bun, înainte de 

revoluţie. Deci vedem alte commune că sunt mai dezvoltate, sunt frumoase, dar noi punem 

piedici. Domnii consilieri vin aici şi spun: asta nu se poate.. 

26. Dl. consilier local Huzum Sebastian: Dacă nu faceţi ceea ce trebuie... 

27. Dl. primar Zaharia Liviu: Dumneavoastră niciodată nu aţi făcut ceea ce trebuie. Nici că 

aţi candidat aici, la comuna Stănileşti, nu a fost ceea ce trebuie. Asta-i viaţa. Noi ne-am dat 

interesul şi am reparat terenul aşa cum este. Cu sponsori, da? Deci am făcut ceva.  

28. Dl. consilier  local Huzum Sebastian: Noi discutăm acuma despre un teren de sport. 

Haideţi să facem un teren care să poată fi folosit.  

29. Dl. primar Zaharia Liviu: Probabil va fi prins în buget… 
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30. Dl. consilier  local Huzum Sebastian: Nu cumpărăm mai întâi roţile şi după aceea 

maşina.  

31. Dl. consilier local Pîndaru Costel: Investiţia este prea mare, de 1 miliard şi jumătate 

pentru un gard. Dacă am început cu asfaltul, trebuie terminat. Aşa, începem tot şi nu 

terminăm nimic. Dacă nu a fost aprobată odată...aici este un interes, ce tot insistaţi? 

32. Dl. consilier local Huzum Sebastian: Este a 3-a oară când o puneţi pe ordinea de zi.  

33. Dl. consilier local Chiriţoiu Viorel: Deci, am făcut parte din consiliul de administraţie al 

şcolii Stănileşti 3 ani. M-am săturat de câte ori se aducea la cunoştinţă “domnule, vedeţi că ne 

sparge lacătul, ne sparge geamul”. Acum vă întreb retoric: nu e necesară îngrădirea? 

34. Dl. consilier local Antohi Ionel: Are geamuri cumva terenul de sport?  

35. Dl. primar Zaharia Liviu: Domnul consilier nu a mai fost la şcoală de mult. Nu ştie că 

terenul de sport, e lângă peretele şcolii.  

36. Dl. consilier local Ciobanu Viorel: Aş vrea să fac o remarcă la Consiliul Local şi am 

rugămintea ca domnii consilieri să asculte. După revoluţie încoace, se ştie perindarea 

primarilor. Din liberali sau pesedişti, iese primar. La Stănileşti nu iese nimic, că nu este 

“uneală”. Comuna Stănileşti este printer cele mai mari. E a 3-a pe judeţ ca populaţie. Când 

sunt aleşi primar sau consilieri, nu mai sunt liberali sau pesedişti. Sunt aleşi ca să facă treabă. 

Dacă continuăm aşa, este cea mai slabă comună şi aşa va muri.  

37. Dl. consilier local Antohi Ionel: Domnule Ciobanu, sperăm să nu aveţi dreptate.  

38. Dl. consilier local Antohi Ionel: Mai aveţi ceva de adăugat, domnule Ciobanu?..Domnul 

Bejan… 

39. Dl. consilier local Bejan Vasilache: La spartul târgului încep tot felul de discuţii. Îmi 

aduc aminte că în martie sau aprilie s-a pus problema să se facă ceva cu plasă, ceva cu stiu de 

proiectare. Şi atunci s-a venit cu nişte discuţii. Să se facă o lucrare frumoasă. În primul rând, 

accesul la fel de fel de persoane la terenul respectiv. Tot felul de oameni, beau, fumează, vine 

tineretul. Acolo este şi biserica aproape. Dacă am ridicat problemele, atunci trebuia, când s-a 

făcut studiul E păcat să stea studiul în sertar. E pentru tineretul nostru. Şi construcţia cu 

terenul de la Gura Văii, trebuie făcut ceva şi acolo. E o lucrare cu banii noştri.                            

E ca un W.C.-ul public. Mâine – poimâine dispare şi tabla aceea.  

40. Dl. consilier local Sandu Costică: Totuşi, şcoala nu are garduri? Ce geamuri se sparg? Şi 

ziceţi că a fost discuţie cu şcoala şi când a făcut cerere doamna directoare, din martie. De ce 

nu s-a făcut atunci? De ce în ultima lună? Acum se fac investiţii?   

41. Dl. consilier local Huzum Sebastian: A rătăcit cererea.  

42. Dl. primar Zaharia Liviu: Eraţi de acord dacă era la începutul anului, domnul Sandu? 

43. Dl. consilier local Sandu Costică: Sigur! Acum se fac investiţii? Care şi cum....că vin 

alegerile? 

44. Dl. primar Zaharia Liviu: Haideţi să mergem acasă şi să ne culcăm. Mandatul începe în 

prima zi după alegeri şi se termină în ultima zi. Aşa este şi la dumneavoastră la serviciu, nu? 

45. Dl. consilier local Antohi Ionel: Mai aveţi ceva de adăugat domnule primar? Sau 

supunem la vot? 

46. Dl. primar Zaharia Liviu: Supuneţi la vot, domnule preşedinte.  

47. Dl. consilier local Ciobanu Ion: La nivel de comuna Stănileşti – Stănileşti, Pogăneşti, 

Chersăcosu – au asfalt. Budu şi Voloseni, nu au asfalt. Hai să facem asfalt, dacă tot avem 

bani. Facem drum întâi şi după altele.  
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 Întrucât nu mai există discuţii cu privire la acest punct, se trece la votarea proiectului 

de hotărâre. Cu 5 voturi “pentru” – domnii consilieri locali Bejan Vasilache, Drăghici Ioan, 

Mitrofan Teodor, Creţu Dorin, Chiriţoiu Viorel, 2 voturi “împotrivă” – domnii consilieri 

locali Huzum Sebastian şi Balan Claudiu şi 8 “abţineri” – domnii consilieri locali Tofan 

Costică, Dobă Ciprian, Pîndaru Costel, Balan Claudiu, Axinte Paul Dan, Artene Irimia, 

Sandu Costică, Antohi Ionel, proiectul de hotărâre privind: aprobarea investiţiei şi a 

indicatorilor tehnico-economici la obiectivul de investiţii “Împrejmuire teren sport, 

Şcoala Gimnazială Nr. 1, sat Stănileşti, comuna Stănileşti, judeţul Vaslui”, nu este 

aprobat.  

 Se trece la dezbaterea următorului punct înscris pe ordinea de zi: 

 Domnul consilier local Antohi Ionel, preşedinte de şedinţă, dă citire punctului înscris 

pe ordinea de zi: 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea investiţiei şi a indicatorilor tehnico-economici la 

obiectivul de investiţii “Împrejmuire teren aferent Şcolii Generale Budu Cantemir 

comuna Stănileşti, judeţul Vaslui”.  

 Domnul primar Zaharia Liviu, dă citire raportului de aprobare la proiectele de 

hotărâre, raportului de specialitate şi a documentelor anexate.  

1. Dl. primar Zaharia Liviu: Acum să vedem dacă te abţii, domnul consilier Ciobanu şi la 

punctul acesta. Că e vorba despre Budu Cantemir. Deci ştiţi din şedinţa de data trecută … 

2. Dl. consilier local Ciobanu Ion: Da. Mai întâi faci drumuri şi după facem garduri. Adică 

nu tu. Primarul care va fi. Tu sau altul. Toate au o limită.  

3. Dl. primar Zaharia Liviu: Ştiţi de la şedinţa anterioară. Este vorba despre investiţia de 

împrejmuire a şcolii generale de la budu Cantemir. Clădirea nu mai funcţionează ca şcoală. 

Acum 2 luni am primit o plângere, atât la poliţie, cât şi la Primăria comunei Stănileşti, de la 

un cetăţean de la Budu Cantemir, care se confruntă cu problem, cu copii din sat de acolo. În 

curtea fostei şcoli din sat există amenajate 2 bare de la un teren de fotbal şi copii se joacă 

acolo. Pentru că nu există gard împrejmuitor, mingea se duce peste drum şi ajunge în curtea 

omului. S-a ajuns la nenumărate plângeri la nivel de poliţie, am avut solicitări telefonice de la 

părinţi. Părinţii se plâng că cetăţeanul respective le face plângeri la poliţie, li se dau amenzi la 

copii, părinţii sunt iritaţi pentru amenzi, cetăţenul e iritat …. 

4. Dl. consilier local Huzum Sebastian: Să îţi facă gardul mai înalt cetăţeanul.  

5. Dl. primar Zaharia Liviu: Da. De aceea solicit ca să analizaţi foarte bine şi acest proiect 

de iniţiativă şi să îi daţi curs…bănuiesc ca şi la celălalt. O să vreţi să faceţi ceva, că aţi depus 

un jurământ la început de mandat, că veţi folosi toată priceperea dumneavoastră, spre 

propăşirea neamului şi a comunităţii.  

6. Dl. consilier local Artene Irimia: Când vedem că alţii vor să prăbuşească…. 

7. Dl. consilier local Sandu Costică: Tot acum a venit cererea? În 4 ani de mandat, tot acum 

v-aţi gândit să faceţi.  

8. Dl. consilier local Antohi Ionel: O întrebare, domnul primar. La cât se ridică investiţia? 

9. Dl. primar Zaharia Liviu: Sincer, avem omul de la urbanism care s-a ocupat de 

investiţiile astea.  

10. Secretar Şălaru Mihaela: Aproximativ 70.000 lei. Scrie în proiectul de hotărâre. Dar 

dacă îmi permiteţi, aş avea şi eu o intervenţie referitoare la situaţia terenului. Având în vedere 

că respectiva clădire nu mai are ca şi destinaţie corp de şcoală, deci copii nu mai sunt prezenţi 
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săptămânal acolo şi singurele activităţi pe care le desfăşurăm sunt alegerile şi unele 

evenimente private, totuşi necesită o îngrădire. Însă, devizul pe care l-a propus colegul de la 

urbanism şi soluţia pentru împrejmuire se referă la tot terenul aferent, de 12.782 m
2
. Cum am 

spus şi în cadrul şedinţei din luna iunie, respectivul teren a fost ocupat şi continuă să fie 

ocupat de diverşi cetăţeni care şi-au plantat culturi acolo. În ideea în care se doreşte, pe de o 

parte să se facă o economie la bugetul localşi să nu mai împrejmuim atât teren, putem găsi o 

modalitate legală, ca loturile pe care personele respective le folosesc, să fie atribuite fie pe o 

sumă modică, pe care o veţi stabili dumneavoastră, sau cu titlu gratuit – cum le utilizează şi 

acum, în scrimbul responsabilităţii de a avea în grijă suprafaţa respectivă de teren. Şi atunci 

va rămânde de împrejmuit doar corpurile de clădire şi terenul aferent din imediata apropiere. 

Iar cu privire la bare se poate lua altă măsură. Eventual să fie puse plase, sau să fie 

desfiinţate. Numai că desfiinţarea presupune să găsiţi o soluţie şi pentru copiii de acolo care 

vor să desfăşoare activităţi. Administrarea bunurilor proprietate publică sau privată sunt în 

sarcina Consiliului Local. Dacă sunteţi de acord cu această iniţiativă, putem face o verificare 

pe teren cu privire la situaţie, pentru că şi la soluţionarea petiţiei cetăţeanului s-a făcut 

verificare pe teren, în afara documentelor care se află în arhiva primăriei cu privire la situaţia 

terenului înscris în inventar.  

11. Dl. primar Zaharia Liviu: Doamna secretar, vă rog să specificaţi domnilor consilieri că 

putem face această investiţiei doar pe teren. De ce nu putem de exemplu să facem o investiţie 

să reparăm clădirile respective. De exemplu, într-una din ele se desfăşoară activitatea de 

alegeri locale. Este secţie de votare.  

12. Secretar Şălaru Mihaela: Am menţionat şi în cadrul şedinţei anterioare. Acea clădire nu 

este intabulată.  

13. Dl. primar Zaharia Liviu: Deci este contruită, nu este intabulată, nu este inventariată.  

14. Secretar Şălaru Mihaela: Nu este proces verbal de recepţie.  

15. Dl. primar Zaharia Liviu: Consilierii locali de la Budu să fie atenţi. Clădirile respective 

nu arată prea bine. Copii au încercat să dea foc la polistiren. Este imperios necesar să 

împrjmuim toată suprafaţa sau o parte.  

16. Dl. consilier local Artene Irimia: Eu am un amendament.Înainte de a fi o investiţie, 

acolo este un conflict între cetăţeni. Este bine că este cultivat terenul acolo şi, e bine cum 

spune doamna secretar, haideţi să facem o formulă prin care cetăţenii să fie reponsabili 

fiecare pentru suprafaţa lui.  

17. Dl. primar Zaharia Liviu: Nu aţi înţeles. Conflictul este între vecini şi copii.  

18. Dl. consilier local Artene Irimia: Conflictul între generaţii va fi mereu, dacă noi nu ştim 

să îl gestionăm. Chestiunea este că, acolo trebuie împrejmuite clădirile, sunt de acord, dar, 

vin cu amendamentul din şedinţa trecută şi spun că, gardul de împrejmuire de la şcoala 

Stănileşti are atâtea spărturi încât le consideri porţi. Copii nu intră numai pe la terenul de 

sport, copii intră prin toate spărturile gardului. 

19. Dl. primar Zaharia Liviu: Da, de asta aţi fost de acord... 

20. Dl. consilier local Artene Irimia: Am rugămintea să nu răstălmăciţi. Luaţi gardul de la 

şcoala Stănileşti, refaceţi-l ca să fie o investiţie mai mică şi puneţi-l la Budu. Şi haideţi să 

facem un gard ca lumea la şcoala Stănileşti. Unde, vin şi alte personalităţi şi persoane, am 

avut delegaţii şi din alte ţări, de la basarabeni. Cum ne-am prezentat noi cu un gard la şcoală, 

de 7 feluri? Deci 7 feluri. Apropo de polistiren, chiar ieri am strigat din curte la nişte copilaşi 
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care, făceau găuri în polistiren. Deci, nu numai prin terenul de sport. Ei intră peste tot. La asta 

să ne gândim. Nu că nu sunt de acord să protejăm… 

21. Dl. primar Zaharia Liviu: Dar când trebuie să votaţi, nu votaţi.  

22. Dl. consilier local Artene Irimia: Votez după conştiinţă. Eu sunt un întreg, dacă 

observaţi. Nu mă dirijează nimeni.  

23. Dl. consilier local Chiriţoiu Viorel: Domnul Artene este pentru discuţii, dup......nu.  

24. Dl. primar Zaharia Liviu: Da, da… 

25. Dl. consilier Axinte Paul Dan: Doamna secretar, eu vreau să vă întreb, dacă sunt acte de 

proprietate pentru clădirea aia.  

26. Secretar Şălaru Mihaela: Sunt 2 clădiri plus o anexă. De aici se creează confuzii. Una 

dintre ele este cea veche, la care face trimitere domnul consilier Bejan şi care figurează în 

documentele noastre. Dar cea nouă, în care desfăşurăm activităţile – secţie de votare – are 

eliberată autorizaţie de construire, dar nu a fost recepţionată. Deci lipseşte doar procesul 

verbal de recepţie. Dacă ar fi fost colegul meu de la urbanism aici, v-ar fi explicat că există o 

modalitate să se intre în legalitate şi pentru asta. Se face un memoriu tehnic şi alte 

documente. 

27. Dl. consilier local Axinte Paul Dan: Păi atunci nu este în proprietatea noastră? 

28. Secretar Şălaru Mihaela: Dar este în proprietatea noastră. A fost eliberat certificat de 

urbanism, autorizaţie de construire. Dacă vă uitaţi în extrasul de carte funciară la respectivul 

imobil – teren – figurează cele două clădiri. Doar că cea nouă este trecută ca fiind o 

construcţie fără acte. Faptul că nu a fost recepţionată la finalizarea lucrărilor nu împiedică 

recepţionarea la data la care ne aflăm acum. Presupune doar că mai trebuie parcurşi anumiţi 

paşi. Domnul consilier Huzum vă poate explica, că se poate intra în legalitate.  

29. Dl. consilier local Huzum Sebastian: Este mult mai simplu cu un certificate de edificare 

a construcţiei şi se intabulează. De 2 ani este o derogare de la legea construcţiilor şi soluţia 

este la îndemâna beneficiarului.  

30. Dl. primar Zaharia Liviu: Adică fără proces verbal de recepţie. Cine îşi asumă? 

31. Dl. consilier local Huzum Sebastian: Credeţi că este mai bine să figureze fără acte? 

Construcţia este finalizată. Se merge la faţa locului, se constată şi strict în baza certificatului 

de edificare a construcţiei se intabulează.  

 Întrucât nu mai există discuţii cu privire la acest punct, se trece la votarea proiectului 

de hotărâre. Cu 7 voturi “pentru” – domnii consilieri locali Ciobanu Viorel, Bejan Vasilache, 

Balan Claudiu, Drăghici Sebastian, Mitrofan Teodor, Creţu Dorin, Chiriţoiu Viorel, nici un 

vot “împotrivă” şi 8 “abţineri” – domnii consilieri locali Tofan Costică, Sandu Costică, 

Pîndaru Costel, Huzum Sebastian, Dobă Ciprian, Axinte Paul Dan, Artene Irimia, Antohi 

Ionel, proiectul de hotărâre privind: aprobarea investiţiei şi a indicatorilor                            

tehnico-economici la obiectivul de investiţii “Împrejmuire teren aferent Şcolii Generale 

Budu Cantemir comuna Stănileşti, judeţul Vaslui”,  nu este aprobat.  

 Se trece la discutarea punctului 4 înscris pe ordinea de zi:  

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea scutirii de la plata majorărilor de întârziere 

aferente obligaţiilor bugetare constând în impozite şi taxe locale datorate bugetului 

local de către persoanele fizice care au calitatea de contribuabili ai bugetului local al 

comunei Stănileşti.  
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 Domnul primar Zaharia Liviu, dă citire raportului de aprobare la proiectele de 

hotărâre, raportului de specialitate şi a documentelor anexate.  

1. Dl. primar Zaharia Liviu: Această hotărâre este dată anual, ca să atragem încasări la 

bugetul local. Să înlesnim plata acestor obligaţii. Deci dacă se achită în întregime debitul 

principal, se achită fără penalităţi. Procedura se demarează începând cu luna august, până la 

sfârşitul anului. Dacă sunt discuţii... 

2. Dna. contabil Gugiuman Luminiţa: Cu 10 zile înainte de sfâşitul anului. Pe 18 

decembrie.  

3. Dl. consilier local Sandu Costică: Şi se cunoaşte ceva? Sau cei care vin şi plătesc sunt 

aceeaşi? 

4. Dl. primar Zaharia Liviu: Nu sunt aceleaşi persoane. Sunt de regulă cei care au preluat 

nişte bunuri de la părinţi, sau care au fost plecaţi din zonă şi se trezesc cu datoriile neachitate. 

Sunt şi care primesc amenzi lună de lună, gen Macarie Ionel de la Pogăneşti.  

5. Secretar Şălaru Mihaela: Nu este o hotărâre de scutire pe anexă, cu listă nominală. Este 

generală, pentru cine vrea să beneficieze de respectiva măsură.  

 Întrucât nu mai există discuţii cu privire la acest punct, se trece la votarea proiectului 

de hotărâre. Cu 15 voturi “pentru”, nici un vot “împotrivă” şi nici o “abţinere”, proiectul de 

hotărâre privind aprobarea scutirii de la plata majorărilor de întârziere aferente 

obligaţiilor bugetare constând în impozite şi taxe locale datorate bugetului local de către 

persoanele fizice care au calitatea de contribuabili ai bugetului local al comunei 

Stănileşti, este aprobat.  

 Se trece la discutarea punctului suplimentat pe ordinea de zi.  

1. Dl. primar Zaharia Liviu: Trecem la discuţii. Nu avem material pentru acest proiect.  

2. Secretar Şălaru Mihaela: Cum să nu fie? A fost prezentat. Este şi înregistrat proiectul.  

3. Dl. primar Zaharia Liviu: Atunci să îl citească iniţiatorul.  

4. Dl. viceprimar Tofan Costică: Iniţiatorii, că nu este un singur iniţiator. Este iniţiat de 5 

consilieri.  

 Se dă citire raportului de aprobare la proiectul de hotărâre. Se trece la discuţii: 

1. Dl. viceprimar Tofan Costică: Deci aţi înţelesc de ce este necesar un microbuz. Avem 2 

microbuze şcolare. Unul este din 2010, unul din 2016. Cel din 2010 necesită reparaţii la 2-3 

luni, iar cuantumul reparaţiilor depăşeşte valoarea lui. Şi este predispus, pe timp de iarnă să 

se strice. Mai ales acum cu pandemia şi distanţarea socială, este necesar să achiziţionăm acest 

microbuz. Nu numai la cerinţa noastră. Dacă ţineţi minte, în 2019, la şedinţa de consiliu local, 

aceasta a fost şi cerinţa părinţilor de la Pogăneşti prezenţi. Acum nu se pot transporta copii în 

condiţii normale. În microbuz sunt puşi unul peste altul. Mai ales acum în condiţiile de 

distanţare socială.  

2. Dl. primar Zaharia Liviu: Avem adrese făcute inclusiv noi, primăria şi şcoala 

gimnazială. În colaborare cu şcoala am trimis adrese şi către Consiliul Judeţean, Inspectoartul 

Şcolar, la Prefectură, la Ministerul Dezvoltării. Aven nenumărate adrese făcute. Tot am sperat 

că o să primim, dar dacă nu, la iniţiativa acestor 5 consilieri, dacă aprobaţi şi dumneavoastră, 

o să achiziţionăm cel mai probabil să spun aşa, în leasing aşa, un contract multianual.  

3. Secretar Şălaru Mihaela: Dacă în permiteţi, domnule primar. Pentru achiziţionarea 

microbuzului în leasing, trebuie la fel, o hotărâre a consiliului local. Leasingul este o formă 

de împrumut. 
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4. Dl. primar Zaharia Liviu: Exact. Pentru şedinţa următoare o să ne documentăm. Şi să 

vedem, să venim cu un proiect aşezat în sensul ăsta, pe care să îl aprobaţi dumneavoastră, la 

iniţiativa celor 5 consilieri. Eu am crezut că a făcut şi domnul viceprimar un proiect de 

hotărâre, dar m-am înşelat.  

5. Secretar Şălaru Mihaela: Nu. Este condiţia minim legală, domnule primar. Proiectul de 

hotărâre să fie semnat de 5 consilieri locali, reprezentând o treime din totalul consilierilor 

locali în funcţie.  

6. Dl. consilier local Artene Irimia: Nu sunteţi învăţat cu suprizele, domnule primar.  

7. Dl. consilier local Axinte Paul Dan: Nu luăm în calcul achiziţia de tablete?  

8. Dl. consilier local Artene Irimia: Trebuie luată în calcul achiziţionarea. În situaţia în care 

se va începe actul de învăţământ, sunt necesare tabletele şi mijloacele electronice, pentru că 

jumătate din copii vor veni în clasă, jumătate vor sta acasă.  

9. Dl. primar Zaharia Liviu: Domnule Artene, dacă aţi avut dreptate azi la şedinţă la tot ce 

aţi vorbit, cu tabletele aţi avut dreptate. În rest aţi vorbit aşa, pur şi simplu. 

10. Dl. consilier local Artene Irimia: Cineva de sus împarte dreptatea, nu dumneata. Nu daţi 

dumneavoastră. Se dă din bugetul local.  

11. Dl. primar Zaharia Liviu. Da. Nu veţi aproba nici asta.  

12. Dl. viceprimar Tofan Costică: Deci eu în nenumărate rânduri am făcut propuneri, nu 

cum spune domnul primar. Nu am făcut proiectele de hotărâre în scris, dar am făcut diferite 

propuneri verbal, dar domnul primar nu le-a luat în seamă. Acum am făcut scris, ca să vadă.  

 Întrucât nu mai există discuţii cu privire la acest punct, se trece la votarea proiectului 

de hotărâre.  

1. Secretar Şălaru Mihaela: Domnule preşedinte, lipseşte un vot. Domnul Creţu, cum a 

votat. Vă abţineţi? 

2. Dl. consilier local Antohi Ionel: Domnul Creţu, vă abţineţi? 

3. Dl. consilier local Creţu Dorin: Da.  

4. Dl. consilier local Artene Irimia: Pentru şedinţa următoare, aşa cum am spus, iniţiativa 

este bună, lăudabilă, dar să vedem o ofertă, cum facem achiziţia.  

 Cu 8 voturi “pentru” – consiliri locali Tofan Costică, Dobă Cirpian, Pîndaru Costel, 

Huzum Sebastian, Balan Claudiu, Ciobanu Ion, Sandu Costică, Antohi Ionel, nici un vot 

“împotrivă” şi 7 “abţineri” – consilieri locali Chiriţoiu Viorel, Mitrofan Teodor, Artene 

Irimia, Axinte Paul Dan, Bejan Vasilache, Creţu Dorin, proiectul de hotărâre privind 

aprobarea achiziţionării, din bugetul local al comunei Stănileşti, a unui microbuz şcolar 

nou cu capacitate 28+2 locuri, necesar transportul elevilor din unităţile de învăţământ 

preuniversitar de pe raza U.A.T. Comuna Stănileşti, care vor funcţiona începând cu 

anul şcolar 2020 – 2021, este aprobat.  

 Fiind finalizate discutiile cu privire la problemele inscrise pe Ordinea de zi a şedinţei 

de îndată a Consiliului Local al comunei Stanilesti, judeţul Vaslui, din data de 31.07.2020,  se 

declară şedinţa încheiată. 

  Drept pentru care s-a incheiat prezentul Proces-Verbal. 

PREŞEDINTE DE ŞEDINTA,                                                                                                  

  CONSILIER LOCAL,         Secretar general al comunei Stănileşti, 

      ANTOHI IONEL                                         ŞĂLARU MIHAELA  

Întocmit: Secretarul general al comunei Stănileşti, Şălaru Mihaela  


